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Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Didde Møller Lauridsen, 
Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Timo Fridel Mitze og Jacob Bank Amundsen.   
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen, 
studiesekretær Anne Traun Ulriksen og studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Alev Kuruoglu, Nicolai Larsen-Ledet og Elvira Mikkeline Nordgren Pedersen. 
 
 
Konstituerende møde 
 
00.1    Valg af studienævnets næstformand for Cand. negot.-studier. 
           Søs Elisabeth Syberg Verhoef blev valgt til studienævnets næstformand.  
 
 
Ordinært møde 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkterne 3.a.4: 
Virksomhedsaftaler og samarbejde, 3.a.5: Studiestart 2023: 
Borgmesterbesøg, og 3.a.6: Nye institutnavne. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referater af 25. maj 2023 og 15. juni 2023 har været sendt til skriftlig 

godkendelse hos studienævnets medlemmer. De godkendte referater er 

vedlagt som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 15. juni 2023 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Studienævnsformanden orienterede om nye ledighedstal. Det aktuelle 

ledighedstal for 2021-årgangen, KA negot. med engelsk, er steget en smule 

fra 4,3% i K4 til 8,4% i K5. Tallet er dog stadig lavt, også set i forhold til 2020-

årgangen, hvor det lå på 14,9% inden for samme periode. For KA negot. 

med tysk er der ingen ledighed. K1-tallet for 2022-årgangen er 34,5% og 23, 

2% for hhv. KA negot. med engelsk og KA negot. med tysk. Alt i alt ser det 

rigtig godt ud og den gode trend fortsættes: Der produceres mange dygtige 

kandidater, som kommer i arbejde. 

 

3.a.2 Det er nu muligt at kommunikere faglige og sociale aktiviteter ud til de 

studerende via et fælles studierum i Itslearning. Det gælder dog kun 

studerende, der er indskrevet på hele uddannelsen. Studerende, indskrevet 

på tompladsordningen, skal manuelt tilføjes af sekretariatet. Der skal 

udpeges en person, gerne fra sekretariatet, til at administrere kanalen. 

Formanden vil bestille det fælles studierum ved Fakultetet.  
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3.a.3 Akademisk Råd indkalder indstilling om udmærkelse på 

eksamensbeviset for studerende fra humanistiske uddannelser, som har 

udvist særligt talent i foråret/sommeren 2023. Det gælder udmærkelser for 

ekstraordinær faglig karakter samt udmærkelse for ekstraordinære eller 

særlige innovative evner. Formanden gennemgik kriterierne for indstilling til 

udmærkelserne og gjorde opmærksom på deadline for indsendelse den 4. 

september 2023.  

 

3.a.4 Formanden gav en opdatering omkring Negot.’s virksomhedsaftaler og 

samarbejder: 

- Touristik Union International (TUI): Formanden er utrolig tæt på at lande 

en projektorienteret forløbsaftale med TUI i Hannover. TUI har over 60.000 

ansatte på verdensplan, og en evt. aftale vil være særlig relevant for tysk-

negot.er.  

- Orifarm: En KA negot.-studerende skal i efteråret 2023 i projektorienteret 

forløb hos Orifarm, jf. Negot.’s strategiske samarbejde med Orifarms 

procumentafdeling, hvor Orifarm som udgangspunkt forpligter sig til årligt at 

tage minimum en KA negot.-studerende i projektorienteret forløb.  

- Meneta: Samarbejdet med Meneta er også godt i gang, og der arbejdes 

hen imod at lave et virksomhedsbesøg.  

 

3.a.5 Formanden er blevet kontaktet af Borgmesterforvaltningen i Odense, 

da borgmesteren ønsker at hilse på de nye BA negot.-studerende. 

Formanden har været i kontakt med de koordinerende tutorer, der vil sørge 

for at give plads til et borgmesterbesøg i studiestartsprogrammet.  

 

3.a.6 De to nye institutter har fået nye navne: Institut for Kultur- og 

Sprogvidenskaber, hvor Negot. hører til, og Institut for Design, Medier og 

Uddannelsesvidenskab  

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen fortalte, at han har været lige ved at lande 

projektorienteret forløbsaftaler inden for sportsverdenen i Schweiz. Dyre 

priser på lejeboliger har dog ført til at aftalerne ikke blev realiseret, da de 

studerende måtte trække sig. Til gengæld har han gennem sin kontakt, 

Lizanne Kindler, hørt, at det projektorienterede forløb i New York kører rigtig 

godt, og at Negot.-kompetencer er efterspurgte.  

  

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 33 sager.  

 

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet.  
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6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnsformanden orienterede nævnet om, at den nye 

studieordning 2023 for BA negot.-uddannelse har været i høring ved 

Censorkorps for Erhvervskommunikation, sprog og medier. Formanden 

gennemgik censorformandskabets kommentarer ved formand Jens Erik 

Mogensen. Studienævnet bemærkede indledningsvist, at det er beklageligt, 

at studieordningen er blevet godkendt inden høringsfristens udløb, men at 

det er Fakultets ansvarsområde rettidigt at inddrage censorformandskabet i 

processen. I forhold til censorformandskabets kommentarer til ”det valgte 

sprogområde”, jf. §3,2, så forventer studienævnet ved kommende 

studieordningsrevision at kigge nærmere herpå, ligesom navnet på BA 

negot.-uddannelsen vil strømlines, så der ikke længere er en forskel i 

overskriften og formuleringen i §1,2. Der vil også blive kigget nærmere på 

bestemmelsen om, at der skal lægges vægt på den studerendes stave- og 

formidlingsevne. Studienævnet tog kommentarerne til efterretning og 

formanden vil på baggrund af drøftelserne udarbejde et svar.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet gennemgik censorrapporter fra Censorkorps for 

erhvervsøkonomi vedrørende perioden september 2022 – februar 2023. 

Studienævnet havde ingen kommentarer til rapporterne, der er fine.   

 

8.2. Studienævnsformanden gennemgik optagelsestallet for 2023: Hvor 

optaget på de Humanistiske uddannelser generelt har oplevet en 

tilbagegang på 6%, oplever Negot. en fremgang. 79 ansøgere ud af 87 har 

takket ja til en plads på BA negot.-uddannelsen. 5 ansøgere er blevet tilbudt 

en plads i anden runde. Rigtig godt ser det ud på BA negot.-uddannelsen 

med engelsk, hvor 75 er blevet optaget. Det er en markant stigning i forhold 

til året før, hvor 42 blev optaget. Kun 4 studerende er blevet optaget på BA 

negot. med tysk i år, hvilket er en tilbagegang fra forrige år, hvor 10 blev 

optaget. Det noteres, at op mod 10 nye BA negot.-studerende kommer fra 

SAMF (erhvervsøkonomi).  På KA negot. ses også et fint optag. I alt er 84 

blevet optaget (vinteroptaget på 12 studerende er medregnet), heraf er 74 

optaget på KA negot. med engelsk og 10 på KA negot. med tysk. 

International Market Relations-profilen er den mest søgte med 31 nye 

studerende.  

 

Nævnets medlemmer konstaterede, at den betydelige og positive stigning i 

søgningen til uddannelsen skal tilskrives Negot.’s mange rekrutteringstiltag. 

Disse omfatter opdatering af information om Negot.-uddannelsen på 

SDU.net, udarbejdelse og efterfølgende distribuering af flyers til Åbent Hus-

arrangementer, produktion af contentvideoer til upload på  Negot.’s 

Instagramprofil (hvilket alene har resulteret i mere end 150.000 views),  



 

 

   

 

Side 4 

Youtube og Negot.’s  LinkedIn-profil, og ikke mindst nedsættelse af 

arbejdsgrupper til promovering af uddannelsen på gymnasier.  

 

Negot. er first movers og nævnet fandt, at der allerede nu skal lægges en 

strategi for rekrutteringsindsatsen 2024. Markedsføring af uddannelsen har 

højeste prioritet, især med fokus på BA negot.-uddannelsen med tysk. 

Nævnets medlemmer drøftede idéer til forskellige rekrutteringstiltag. Det 

blev besluttet, at formanden indkalder til arbejdsmøde for frivillige, der 

ønsker at arbejde videre hermed. Formanden oplyste, at dato for kursus ved 

professionel klipper (for studenterrepræsentanter i studienævnet, faglige 

vejledere og andre, der vil arbejde professionelt med udarbejdelsen af 

Negot.-content) er ved at falde på plads. Derudover oplyste han, at den ene 

af Negot.s koordinerende tutorer nu indgår i ambassadørkorpset ved SDU, 

hvor hun skal være med til at promovere Negot. ved besøg på diverse 

gymnasier.  

 

Der blev holdt pause 13:10-13:25.    

 

8.3. Studienævnet udarbejdede en overordnet dagsorden for møde i 

aftagerpanelet den 2. november 2023. Emnet er etablering af en 

mentorordning på KA negot.-uddannelsen, hvor nye KA negot.-studerende 

fra første dag tilknyttes et medlem fra aftagerpanelet. Det skal give de 

studerende en direkte og kvalificeret sparringspartner i erhvervslivet.  

 

8.4 Studienævnet fandt ikke anledning til for nuværende at opdatere 

Årshjulet for 2023.   

 

8.5 Studienævnsformanden orienterede om punktet, 

Undervisningsevaluering. 

 

8.5.1 I forhold til evalueringsstrategien besluttede studienævnet at fortsætte 

denne: Alle udbudte fag slutevalueres, dog med undtagelse af 

projektorienterede forløb. Studienævnet afventer arbejdsgruppens forslag til 

evaluering af Bachelorprojekt og Speciale.  

 

8.5.2 Studienævnsformanden gennemgik undervisningsevaluering af fag 

F23, specifikt evaluering F23 af KA negot.-uddannelsens 

samfundsvidenskabelige fag. Det er overordnet ganske fine evalueringer.  

 

8.5.3 Formanden vil på baggrund af studienævnets drøftelse udarbejde 

evalueringsrapporter, der skal indsendes til Fakultetet.  

 

8.6 Studienævnsformanden oplyste, at Negot. endnu ikke har modtaget en 

ansøgning om støtte til KA negot. studiestart 2023, men ville vide om nævnet 

som forrige år vil støtte en eventuel ansøgning herom. Studienævnet 

besluttede, at støtte med op til 100 DKK for sandwich og sodavand pr. 

nystartet KA negot.-studerende.    
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9. Andre sager til behandling 

9.1.Studienævnets medlemmer gennemgik høring vedrørende indmeldelse 

af ønsker om ændringer i eksisterende uddannelser 2023. Studienævnet 

havde ingen ønsker om ændringer.  

 

10 Eventuelt 

Didde Møller Lauridsen oplyste, at der er stor interesse for projektorienteret 

forløb blandt de BA negot.-studerende, der ikke forventer at skulle på 

studieophold i udlandet. De pågældende studerende ser det 

projektorienterede forløb som et bedre alternativ til at tage valgfag på SDU.   

 

Studienævnet havde en indledende drøftelse om emnet: Lige nu er der 

mulighed for på individuel basis at søge studienævnet om lov til at tage i 10 

eller 15 ECTS projektorienterede forløb på BA negot.-uddannelsen. Dog er 

studienævnet i udgangspunktet positivt stemt for at kigge nærmere ind i at 

indføre projektorienteret forløb på BA negot.-uddannelsen som en mulighed 

i studieordningen på samme måde som valgfag. Det kan også være 

fordelagtigt i forhold til samarbejder med erhvervslivet: man kunne forestille 

sig at et projektorienteret forløb kan lede til et udvidet samarbejde med 

erhvervslivet i forhold til Bachelorprojektet. Dog skal omfanget være 10 

ECTS, så det passer ind i forløbsmodellen. Nævnet vil kigge nærmere ind i 

denne drøftelse, når der indkaldes til studieordningsændringer.  

 

Mødet sluttede kl. 14:15. 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 
 
 
 


